

JENNY ALONI CENTRE FOR EARLY CAREER RESEARCHERS NEWSLETTER



Deutsche Ausgabe 03/2023 ([Click here for the English version.](#))

Willkommen zum JAC NEWSLETTER for Early Career Researchers!

Auch dieses Mal haben wir eine Auswahl von aktuellen Mitteilungen aus dem Hochschulbereich, Workshops und Kursen sowie Ausschreibungen für Sie zusammengestellt.

Wir wünschen Ihnen viel Spaß beim Entdecken!

NEUES AUS DEM JENNY ALONI CENTRE FOR EARLY CAREER RESEARCHERS



JAC Goes International: GAIN-Jahrestagung in Boston

Das German Academic International Network (GAIN) richtet sich an deutsche Nachwuchswissenschaftler*innen, die in Nordamerika forschen und ermöglicht über regionale Netzwerke den Zugang zur international mobilen Wissenschaftscommunity aus Deutschland. Zudem findet jährlich eine große Tagung statt, auf der viele deutsche Universitäten und alle großen Forschungsförderorganisationen vertreten sind, um über Förder- und Rückkehroptionen zu beraten. In diesem Jahr fand die GAIN-Jahrestagung Ende August in Boston statt. Vizepräsident Johannes Blömer nahm

als Sprecher zusammen mit Vertreter*innen der DFG und der AvH an dem Workshop „Ein attraktiver Weg in die wissenschaftliche Selbständigkeit: Leitung einer Nachwuchsgruppe“ teil und stellte das UPB-spezifische Konzept für Nachwuchsgruppenleitungen vor. Mitte September fand zudem eine virtuelle GAIN-Tagung statt, bei der die UPB durch Prof. Blömer und Dr. Alexandra Wiebke mit einem Workshop zum Thema „Rückkehrstrategien“ vertreten wurde.

Die nächste GAIN-Jahrestagung findet vom 23. bis 25.08.2024 in San Francisco statt. Wer im kommenden Jahr einen Auslandsaufenthalt in Nordamerika plant, sollte sich diesen Termin schon einmal notieren. Es wird voraussichtlich auch wieder eine virtuelle Veranstaltung geben, bei der auch Postdocs aus Deutschland teilnehmen können. We will keep you posted!

(Foto v.l.n.r.: Dr. Katharina König, Forschungsreferat der UPB, Prof. Dr. Johannes Blömer, Vizepräsident für Forschung und wissenschaftlichen Nachwuchs der UPB und Katja Simons vom Campus-OWL-Verbindungsbüro New York).

AKTUELLES AUS DEM HOCHSCHULBEREICH

Aktuelle Promovierendenzahlen: 205.300 Promovierende an deutschen Hochschulen im Jahr 2022

Im Jahr 2022 befanden sich an den Hochschulen in Deutschland 205.300 Personen in einem laufenden Promotionsverfahren. Das waren 5.000 Promovierende beziehungsweise 2 % mehr als 2021 (Quelle: Statistisches Bundesamt). Detaillierte Ergebnisse zu Promovierenden sind in der Datenbank GENESIS-Online (Tabellen 21352-0001 bis 21352-0005) und im Tabellenband „Statistik der Promovierenden“ zu finden. Einen Gesamtüberblick über die Bildungssituation in Deutschland von der Schule über die Berufsbildung bis zur Hochschule bietet die Themenseite „Bildungsindikatoren“ im Internetangebot des Statistischen Bundesamtes.

Beginn der Tarifverhandlungen im öffentlichen Dienst der Länder

Am 26. Oktober starten die Tarifverhandlungen für den öffentlichen Dienst der Länder (TV-L). Die Gewerkschaften verhandeln für die rund 1,2 Millionen Beschäftigten im öffentlichen Dienst der Länder. Aktuelle Informationen finden Sie bei verdi und bei der GEW.

AKTUELLE KURSE

Qualifizierungsprogramm des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers

Promovierende und Postdocs der Universität Paderborn haben die Möglichkeit, ihre überfachlichen Kompetenzen durch das Qualifizierungsprogramm des Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers und seiner Kooperationspartner zu erweitern. Von Expert*innen konzipiert und durchgeführt, unterstützen die Workshops Sie bei der Planung und Durchführung von Forschungsprojekten, aber auch bei der Gestaltung Ihrer ersten eigenen Lehrveranstaltungen. In Workshops lernen Sie darüber hinaus Finanzierungsoptionen kennen und können Ihre Führungs-, Management- und Networking-Fähigkeiten ausbauen.

→ [Zur Programmübersicht](#)

Datum	Kurs	Zielgruppe(n)
Für Kurzsenschlossene	<u>E-Learning-Angebot zu wissenschaftlichen Kompetenzen (E)</u> <i>Personalentwicklung</i> Anfang Oktober ist die dritte Runde des E-Learning-Projekts mit Twentyoneskills gestartet. Die Plattform hält eine breite Palette von englischsprachigen Online-Kursen zur Qualifizierung in zentralen Kompetenzbereichen bereit (u.a. Karriereplanung, Wissenschaftskommunikation, Kommunikation und Präsentation, Agilität oder Zeitmanagement). Kurzsenschlossene können noch in die aktuelle Laufzeit mit einsteigen.	alle
ab Oktober	<u>Informelle Netzwerktreffen für den Einstieg in die Promotion</u> <i>Mentoring für Doktorandinnen</i> „Plötzlich“ Doktorandin und – neben der Forschungsfrage – noch ganz viele weitere Fragen im Kopf? Wie gestalten andere den Einstieg in die Promotion und gehen mit den ersten Herausforderungen um (erste Tagung, Exposé schreiben, Rollenwechsel)? Die informellen Netzwerktreffen dienen dazu, Doktorandinnen in der frühen Promotionsphase miteinander zu vernetzen, um aktuelle Herausforderungen und Fragen unter Gleichgesinnten zu besprechen, Erfahrungen auszutauschen und Lösungen zu entwickeln. Das Programm startet im Oktober. Wenn Sie Interesse haben daran noch teilzunehmen, melden Sie sich schnell an!	Doktorandinnen
26. Oktober 2023 12:00-16:00 tba	<u>Beat The Impostor</u> <i>Personalentwicklung</i> Das Impostor-Syndrome beschreibt die Neigung gerade erfolgreicher und intelligenter Menschen, den eigenen Erfolg für nicht verdient oder zu leicht erlangt zu halten, gar Aufdeckung als „Hochstapler*in“ zu fürchten. Im Rahmen dieses Workshops wollen wir erarbeiten, warum gerade die Wissenschaft ein Impostor-Biotop ist und wie jede*r einzelne sich gegen derartige Selbstzweifel schützen und so den inneren Impostor erfolgreich wieder verjagen kann. Neben Fakten und Wissen über das Syndrom selbst, wollen wir in Austausch kommen über Coping-Strategien und uns fragen, ob hochstapeln nicht auch manchmal richtig sein kann. Die Anmeldung ist bis zwei Wochen vor Veranstaltungsbeginn möglich.	Promovierende & Postdocs
26. Oktober 2023 & 16. November 2023 09:00-15:00 online	<u>Schreibworkshops für Promovierende</u> <i>Kompetenzzentrum Schreiben</i> Das Kompetenzzentrum Schreiben bietet auch in diesem Semester eintägige Schreibworkshops für Promovierende an, die den gesamten Schreibprozess unterstützen: 26.10.2023 Ein Exposé schreiben 16.11.2023 Überarbeitungsstrategien für Promovierende Für beide Workshops ist eine separate Anmeldung erforderlich.	Promovierende

<p>2. November 2023 09:00-17:00 online</p>	<p><u>Academic Teaching in English (E)</u> <i>Hochschuldidaktik</i> In diesem zweitägigen Webinar lernen und üben Sie, wie Sie professionelle Vorträge und Präsentationen auf Englisch halten. Am Ende des Kurses werden Sie wissen, wie Sie einen unvergesslichen Vortrag mit einer klaren Botschaft halten können. Außerdem erhalten Sie das sprachliche Handwerkszeug, um Struktur zu signalisieren, eine Beziehung zum Publikum aufzubauen, schwierige Fragen zu beantworten und Präsentationen souverän abzuschließen.</p>	<p>Lehrende</p>
<p>7.-8. November 2023 09:00-14:00 online</p>	<p><u>Self-Marketing and Networking in Science (E)</u> <i>Personalentwicklung</i> Im Mittelpunkt dieses Seminars stehen Selbstvermarktungsstrategien und professionelles Auftreten im akademischen Umfeld, z. B. auf internationalen Konferenzen oder bei Treffen mit anderen Forschenden (einschließlich Online-Veranstaltungen). Es zielt darauf ab, Ihre individuelle Leistung zu verbessern, indem Sie Ihre Forschung und Ihr Fachwissen in verschiedenen wissenschaftlichen Kontexten, online und persönlich, erfolgreich kommunizieren und diskutieren. Eine Anmeldung ist bis zwei Wochen vor Veranstaltungsbeginn möglich.</p>	<p>alle</p>
<p>14. November 2023 09:00-15:30 online</p>	<p><u>Navigating an International Academic Career: Challenges, Risks, Opportunities (E)</u> <i>Personalentwicklung</i> Internationale akademische Karrieren sind mit besonderen Herausforderungen, Risiken und Chancen verbunden. Dieser Workshop ermöglicht es Ihnen, diese besser zu verstehen, sie mit anderen international ausgerichteten Forschenden zu diskutieren und sie auf Ihre eigene Situation zu übertragen. Der Workshop bietet Ihnen auch die Möglichkeit, die nächsten Schritte Ihrer Karriere zu planen. Der Workshop richtet sich sowohl an internationale Forschende, die eine akademische Karriere in Deutschland anstreben, als auch an deutsche und andere Forschende, die Positionen in anderen Ländern anstreben. Die Einzelcoachings finden am 15. und 16. November statt. Die Anmeldung ist bis zwei Wochen vor der Veranstaltung möglich.</p>	<p>Promovierende & Postdocs</p>
<p>14. November 2023 09:00-16:30 online</p>	<p><u>Promotionen gut betreuen</u> <i>Personalentwicklung</i> Der Workshop verfolgt das Ziel, einen Austausch über die Vielfalt bestehender Praktiken in der Betreuung von Promotionsarbeiten zu ermöglichen und einen Dialog über best practices und Herausforderungen der Betreuung herzustellen. Er dient den beteiligten Wissenschaftler*innen als Forum der Selbstverständigung bezüglich ihrer aktuellen Betreuerrolle und vermittelt Grundlagen gegenwärtiger Professionalisierungstendenzen auf dem Feld der Betreuung. Eine Anmeldung ist bis zwei Wochen vor Veranstaltungstermin möglich.</p>	<p>Postdocs & Professor*innen</p>
<p>28-29. November 2023 09:00-14:30 online</p>	<p><u>Verhandlungs- und Gesprächsführung mit Schwerpunkt Harvard / kooperatives Verhandeln</u> <i>Personalentwicklung</i> Professionelles Verhandeln bildet die Grundlage in vielen Arbeits- und Kommunikationsprozessen und wird im beruflichen Kontext als notwendige Basiskompetenz angesehen. Zentrales Interesse der sogenannten „Harvard-Methode“ (bzw. ‚principled negotiating‘) ist das Erreichen des größtmöglichen Nutzens für alle Verhandlungsparteien. Im Workshop lernen die Teilnehmer*innen die Grundlage dieser Verhandlungsmethode kennen und</p>	<p>alle</p>

erproben alle Phasen aktiv in Übungen. Die Anmeldung ist bis zwei Wochen vor Veranstaltungsbeginn möglich.

Workshop- & Weiterbildungsprogramm der Hochschuldidaktik

Lehrende

Hochschuldidaktik

Die Stabsstelle Bildungsinnovationen und Hochschuldidaktik bietet in jedem Semester ein breit aufgestelltes Veranstaltungsangebot für Lehrende. In den kommenden Wochen stehen u. a. folgende Workshops an:

20.10.2023	Laborpraktika
24.10.2023	Didaktischer Kaffeeklatsch
25.10.2023	Pingo und Co
26.10.2023	OER-Einführung
30.10.2023	Mitmachen ausdrücklich erwünscht!
08.11.2023	Kollegiale Fallberatung
08.11.2023	Agile E-Learning Tools
10.11.2023	Klausuren stellen und bewerten
15.11.2023	Lehreevaluation mit EvaSys und Co.
17.11.2023	Motivation in der Lehre
21.11.2023	Mündliche Prüfungen
27.11.2023	Rechtliche Grundlagen der Hochschullehre
29.11.2023	Didaktischer Kaffeeklatsch
30.11.2023	Studien- und Abschlussarbeiten betreuen
05.12.2023	Multiple Choice und Kurzantworten
11.12.2023	Kritisches Denken
19.12.2023	Didaktischer Kaffeeklatsch

Eine Anmeldung ist erforderlich!

AKTUELLE AUSSCHREIBUNGEN

Frist

Ausschreibung

Zielgruppe(n)

14. Oktober
2023

Vision Slam (5.-14. Dezember 2023)

TecUp

Wir suchen die beste Idee der Universität Paderborn! Ganz gleich, ob du technische Innovationen, neue Materialien oder Prozess erforschst, ob allein oder im Team - bahnbrechende Ideen entstehen täglich in unserer einzigartigen Universität. Setze dich in deinem Fakultäten-Vorentscheid durch, um dann im grande finale die Chance zu erhalten, deine Idee vor einem tollen Publikum aus Entscheidungsträgern oder Investoren der Start-up-Szene auf dem moonshots & monet Summit, zu präsentieren. Keine Sorge! Auf dem Weg in das Finale wirst du durch das Team der garage33 qualifiziert, sodass aus einer bloßen Idee eine echte Sieger-Präsentation wird.

Gründungsinteressierte

30. Oktober
2023

Hector Research Career Development Award 2023

Der Preis ist mit einer Förderung in Höhe von 25.000 € dotiert und beinhaltet unter anderem Mittel für eine zusätzliche Promotionsstelle.

Nachwuchsgruppenleiter*innen & Junior-Professor*innen in MINT-Fächern Promovierende

1. November
2023

Fulbright Forschungsstipendium USA

Sie forschen im Rahmen Ihrer Dissertation an einem Projekt mit Bezug zu den USA und planen einen Forschungsaufenthalt? Dann können Sie sich auf das Fulbright-Doktorand:innenprogramm bewerben! Gefördert wird ein bis zu 6-monatiger Forschungsaufenthalt in den USA ab 1. August 2024.

15. November
2023

DAAD-Forschungsstipendien für Doktorand*innen

Dieses Programm fördert Forschungsaufenthalte im Ausland während einer Promotion. Die Auslandsaufenthalte können zwischen einem und zwölf

Promovierende

22. November 2023	<p>Monaten betragen. Der Förderzeitraum kann zeitlich aufgeteilt werden und auch in verschiedenen Ländern stattfinden.</p> <p><u>Forschungsstipendien der Gerda Henkel Stiftung</u> Forschungsstipendien können von promovierten/habilitierten Wissenschaftler*innen beantragt werden und dienen der Durchführung eines einzeln zu bearbeitenden Forschungsvorhabens. Eine institutionelle Anbindung ist nicht notwendig. Gefördert werden Anträge aus den Bereichen Archäologie, Geschichtswissenschaften, Historische Islamwissenschaften, Kunstgeschichte, Rechtsgeschichte, Ur- und Frühgeschichte, sowie Wissenschaftsgeschichte. Die Förderdauer liegt in der Regel zwischen 1 und 24 Monaten.</p>	Postdocs & Junior- /Tenure-Track- Professor*innen
fortlaufend	<p><u>EXIST-Gründungsstipendium (BMWK)</u> Gefördert werden gründungsinteressierte Studierende, Absolvent*innen und Wissenschaftler*innen aus Hochschulen mit innovativen technologieorientierten oder wissensbasierten Produkten mit signifikanten Alleinstellungsmerkmalen und guten wirtschaftlichen Erfolgsaussichten. Gründungsteams aus max. 3 Personen können ein Stipendium für 12 Monate erhalten.</p> <p><u>EXIST-Forschungstransfer (BMWK)</u> Gefördert werden Forschungsteams an Hochschulen, die herausragende forschungsbasierte Gründungsvorhaben planen, die mit aufwändigen und risikoreichen Entwicklungsarbeiten einhergehen. Projektförderung der Entwicklungsarbeiten zur Gründungsvorbereitung, i.d.R. 18 Monate, max. 36 Monate. Einreichung kontinuierlich möglich. Begutachtung jeweils ab 31.03., 31.08., 30.11. eines Jahres. Im <u>Forschungsreferat</u> berät Sie hierzu Dr. Anna Reinacher in Co-Beratung mit TecUp.</p>	Gründungsinteressi erte
	<p>→ <i>Interesse an weiteren Ausschreibungen der Forschungsförderung?</i> <i>Als Mitglied der Universität Paderborn haben Sie die Möglichkeit sich für den <u>FIT Newsletter</u> anzumelden. Der FIT Newsletter bündelt Förderbekanntmachungen verschiedener Fördergeber (z.B. DFG, BMBF, DAAD, EU) aus denen Sie gezielt für Ihre Fachrichtung wählen können, und wird Ihnen regelmäßig an einem Tag Ihrer Wahl per Mail zugesendet. Weitere Informationen zum Newsletter und rund um die Forschungsförderung erhalten Sie auf der Website des Forschungsreferats.</i></p>	

Die nächste Ausgabe des JAC NEWSLETTER erscheint voraussichtlich Mitte November.

English Version 03/2023

Welcome to the JAC NEWSLETTER for Early Career Researchers!

Once again, we have put together a selection of current news from the higher education sector and the Jenny Aloni Centre, upcoming workshops and courses, as well as calls for proposals for you.

Enjoy reading!

NEWS FROM THE JENNY ALONI CENTRE FOR EARLY CAREER RESEARCHERS



JAC Goes International: GAIN Annual Conference in Boston

The German Academic International Network (GAIN) is a network for young German academics conducting research in North America and provides access to the internationally mobile academic community from Germany via regional networks. In addition, a large annual conference is held, at which many German universities and all the major research funding organisations are represented and offer advice on funding options and ways of returning to Germany. This year, the GAIN annual meeting took place in Boston at the end of August. Vice President

Johannes Blömer participated as speaker together with representatives of the DFG and the AvH in the workshop 'An Attractive Path to Academic Independence: Leading a Junior Research Group' and presented the UPB-specific concept for junior research group leaders. In mid-September, a virtual GAIN meeting also took place, at which the UPB was represented by Prof. Blömer and Dr. Alexandra Wiebke with a workshop on "Return Strategies."

The next GAIN annual conference will take place in San Francisco from 23-25 August 2024. Save the date if you are planning a stay abroad in North America next year! There will probably also be a virtual event again in which postdocs from Germany will also be able to participate. We will keep you posted!

(Image left to right: Dr. Katharina König, UPB Research Department, Prof. Dr. Johannes Blömer, Vice President for Research and Junior Academics at UPB, and Katja Simons from the Campus-OWL Liaison Office New York).

CURRENT DEVELOPMENTS IN HIGHER EDUCATION

Current figures: 205,300 doctoral students at German higher education institutions in 2022

In 2022, 205,300 persons were registered as doctoral candidates at higher education institutions in Germany. This is an increase by 5,000 doctoral candidates or 2% more than in 2021 (Source: Federal Statistical Office of Germany). Detailed results can be found in the GENESIS-Online database (tables 21352-0001 to 21352-0005) and in the volume of tables entitled "Statistics on doctoral students". A general overview of the education situation in Germany, from school to vocational training to higher education, can be found on the "Bildungsindikatoren" page of the Federal Statistical Office's website.

Start of collective bargaining in the public service of the federal states

Collective bargaining for the public service of the federal states in Germany (TV-L) starts on 26 October. The trade unions are negotiating for the approximately 1.2 million employees in the public service of the federal states. Up-to-date information can be found on the websites of [verdi](https://www.verdi.de) and at the [GEW](https://www.gew.de).

COURSES & WORKSHOPS

Jenny Aloni Centre Course Programme

Doctoral candidates, postdocs, and junior professors at Paderborn University can expand their interdisciplinary skills through the free qualification programme of the Jenny Aloni Center for Early Career Researchers and its partners.

→ [To the Full Course Programme](#)

Date	Course Description	Research Level(s)
Last-minute	<u>E-Learning-Offer on Academic Skills (E)</u> <i>Staff Development</i> The third round of the e-learning project with Twentyoneskills started at the beginning of October. The platform offers a wide range of English-language online courses in key areas (including career planning, science communication, communicating and presenting, agile or time management). If you are interested, you can still join!	all
from October	<u>Informal Networking Meetings for Female Doctoral Candidates Starting a Doctorate</u> <i>Mentoring for Female Doctoral Candidates</i> 'Suddenly' a doctoral candidate and - apart from the research question - many other questions in your head? How do others get started with their doctorate and deal with the first challenges (first conference, writing a research proposal, changing roles?)? The informal network meetings serve to connect female doctoral candidates in the early doctoral phase with each other in order to discuss current challenges and questions among like-minded people, to exchange experiences and to develop solutions. The programme starts in October. If you are still interested in participating, register quickly!	Female Doctoral Candidates
26 October 2023 12 p.m.-4 p.m. tba	<u>Beat The Impostor</u> <i>Personalentwicklung</i> The term 'impostor syndrome' describes the tendency of successful and intelligent people in particular to consider their own success as unearned or too easily achieved, and even to fear being exposed as an 'impostor.' In this workshop we discuss why people academia are particularly prone to impostor syndrome and how individuals can protect themselves against self-doubt and successfully chase away the inner impostor. In addition to facts and knowledge about the syndrome itself, we want to exchange ideas about coping strategies and ask ourselves whether it's not sometimes right to be piling up the piles. Registration is possible until two weeks before the event.	Doctoral Candidates & Postdocs
26 October 2023 & 16 November 2023 9 a.m.-3 p.m. online	<u>Writing Workshops for Doctoral Candidates</u> <i>Writing Center Kompetenzzentrum Schreiben</i> The Writing Center offers two 6-hour writing workshops for doctoral candidates before Christmas. Their workshops are designed to support doctoral candidates throughout the entire writing process: 26 October 2023 Writing an Exposé/Research Proposal 16 November 2023 Text Revision Strategies for PhD students Separate registration is required for each workshop.	Doctoral Candidates
2 November 2023 9 a.m.-5 p.m. online	<u>Academic Teaching in English (E)</u> <i>Higher Education Development Office (HEDO)</i> This two-day webinar provides you with training and practice in giving professional lectures and presentations in English. By the end of the course, you will know how to give a memorable lecture with a clear message. You will additionally be given the linguistic tools to signal structure, build rapport with the	Lecturers

audience, handle difficult questions and close classroom presentations confidently.

7-8 November 2023 9 a.m.-2 p.m. online	<u>Self-Marketing and Networking in Science (E)</u> <i>Staff Development</i> This seminar focusses on self-marketing strategies and professional performance in academic settings, such as international conferences or meetings with other researchers (including online events). It aims at improving your individual performance by successfully communicating and discussing your research and expertise in different scientific contexts, online and in person. Registration is possible until two weeks before the event.	all
14 November 2023 9 a.m.-3.30 p.m. online	<u>Navigating an International Academic Career: Challenges, Risks, Opportunities (E)</u> <i>Staff Development</i> International academic careers present a particular set of challenges, risks and opportunities. This workshop allows you to understand them more fully, to discuss them with other internationally minded researchers, and to apply them to your own situation. The workshop also provides you with an opportunity to plan the next steps of your career. The workshop addresses international researchers pursuing an academic career in Germany as well as German and other researchers aiming for positions in other countries. Individual coaching sessions take place on 15 and 16 November. Registration is possible until two weeks before the event.	Doctoral Candidates & Postdocs
14 November 2023 9 a.m.-4.30 p.m. online	<u>Supervising Dissertations Well</u> <i>Staff Development</i> The workshop aims to facilitate an exchange about the diversity of existing practices in the supervision of doctoral theses and to establish a dialogue about best practices and challenges in supervision. It serves as a forum for the participating academics to discuss their current role as supervisors and to convey the basics of current professionalisation trends in the field of supervision. Registration is possible until two weeks before the event.	Postdocs & Professors
28-29 November 2023 9 a.m.-2.30 p.m. online	<u>Negotiation and Discussion Skills with a Focus on Harvard / Cooperative Negotiation</u> <i>Staff Development</i> Professional negotiation forms the basis of many work and communication processes and is considered a necessary competency in professional contexts. The central goal of the so-called 'Harvard method' (or 'principled negotiating') is to achieve the greatest possible benefit for all negotiating parties. In the workshop, participants will learn the basics of this negotiation method and actively apply them in exercises. Registration is possible until two weeks before the workshop begins.	all
	<u>Workshops in Higher Education Development</u> <i>Higher Education Development Office (HEDO)</i> The Higher Education Development Office (HEDO) offers a wide range of events for lecturers every semester. In the coming weeks, the following workshops will take place: 20/10/2023 Laboratory practicals 24/10/2023 Didactic 'Kaffeeklatsch' 25/10/2023 Pingo and Co 26/10/2023 OER introduction 30/10/2023 Participation expressly desired! 08/11/2023 Collegial case consultation 08/11/2023 Agile E-Learning Tools 10/11/2023 Setting and assessing exams	Lecturers

15/11/2023 Teaching evaluation with EvaSyS and Co.
 17/11/2023 Motivation in teaching
 21/11/2023 Oral examinations
 27/11/2023 Legal foundations of university teaching
 29/11/2023 Didactic coffee klatsch
 30/11/2023 Supervising student research projects and theses
 05/12/2023 Multiple choice and short answers
 11/12/2023 Critical thinking
 19/12/2023 Didactic 'Kaffeeklatsch'
 Registration is required!

CURRENT CALLS

Deadline	Call	Career Level(s)
14 October 2023	<p><u>Vision Slam (5-14 December 2023)</u> <i>TecUp</i> We are looking for the best idea at Paderborn University! Whether you are researching technical innovations, new materials or processes, whether you are working alone or in a team - groundbreaking ideas are created every day at our university. Win the faculty preliminary round and get the chance to present your idea in front of a great audience of decision-makers or investors from the start-up scene at the Moonshots & Moneten Summit. Don't worry! On the way to the final, you will be qualified by the garage33 team, so that a mere idea becomes a real winning presentation.</p>	People interested in starting a business
30 October 2023	<p><u>Hector Research Career Development Award 2023</u> Among other things, a grant of €25,000 is awarded for an additional doctoral position.</p>	Junior Research Group Leaders & Junior/Tenure Track Professors in STEM-subjects Doctoral Candidates
1 November 2023	<p><u>Fulbright Doctoral Programme (USA)</u> Are you researching a project related to the United States as part of your dissertation? Are you planning a research visit to the US? Then you can apply for the Fulbright Doctoral Programme! Funding is available for a research stay of up to 6 months in the US from 1 August 2024.</p>	Doctoral Candidates
15 November 2023	<p><u>DAAD Research Grants for Doctoral Candidates</u> This programme supports research stays abroad during a doctorate. The stays abroad can last between one and twelve months. The funding period can be split up and can also take place in different countries.</p>	Doctoral Candidates
22 November 2023	<p><u>Gerda Henkel Stiftung Research Grants</u> Research fellowships can be applied for by academics with a doctorate or postdoctoral qualification and serve to carry out an individual research project. Institutional affiliation is not necessary. Applications from the fields of archaeology, history, historical Islamic studies, art history, legal history, prehistory and early history, as well as history can be funded. The funding period is usually between 1 and 24 months.</p>	Postdocs, Junior and Tenure Track Professors
ongoing	<p><u>EXIST-Gründungsstipendium (BMWK)</u> Funding is available for students, graduates, and researchers interested in founding a company with innovative technology-oriented or knowledge-based products with significant unique selling points and good prospects of economic success. Start-up teams consisting of a maximum of 3 people can receive a scholarship for 12 months.</p>	People interested in starting a business
	<p><u>EXIST-Forschungstransfer (BMWK)</u> Funding is provided for research teams at universities that are planning outstanding research-based start-up projects that involve elaborate and high-risk</p>	

development work. Project funding for development work in preparation for founding, usually 18 months, max. 36 months. Submission possible on a continuous basis. Review from 31/03, 31/08, 30/11 of each year.

In the Research Department, Dr. Anna Reinacher can advise you on this in co-consultation with TecUp.

➔ **Would you like to receive regular updates on calls for research funding?**

As a member of Paderborn University, you are eligible to subscribe to the [FIT Newsletter](#). The FIT Newsletter bundles calls from various funding bodies (e.g. DFG, BMBF, DAAD, EU) from which you can select specifically for your subject area, and it is sent to you regularly by email on a day of your choice. For more information on the newsletter and all aspects of research funding, please visit the website of the Research Department.

The next issue of the JAC NEWSLETTER will be published in the middle of November.

Feedback or Questions? Get in touch!

Fragen oder Anregungen? Melden Sie sich gerne!

Jenny Aloni Centre for Early Career Researchers

Universität Paderborn

O4.167

Warburger Str. 100

33098 Paderborn

E-Mail: JennyAloniCentre@zv.upb.de

